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TORSDAG 6. JULI 2017

 | Anne Marie Christensen (S) til venstre og Camilla Bøgelund (V) havde sagt ja til som de lokale politikere at tage det første spadestik til 
de nye kunstbane ved Sunds IF.  FOTO: JESPER WIND

Første spadestik til Sunds 
IF’s nye kunstbane taget 
med opbakning fra byen 

 
 
 
 
 
AF JESPER WIND
jwi@herningfolkeblad.dk

SUNDS Gennem de seneste tre år er der 
arbejdet intenst på at gøre en drøm til vir-
kelighed i Sunds IF.

Fodboldklubben vil gerne have en kunstba-
ne lige som klubberne i Tjørring, i Snejbjerg, i 
Vildbjerg, i Ikast og i Herning Fremad har det.

Onsdag eftermiddag kunne klubben tage 
det første spadestik til en ny kunstbane ud 
for fodboldklubbens klubhus.

- Jeg er glad for, at vi endelig, efter 2-3 
års tilløb, kan  byde velkommen til første 
spadestik i vores plan om en kunstbane, en 
multibane, en gårdhave og renovering af  
klubhuset, sagde Anders Knudsen, der sid-
der i den styregruppe under Sunds IF, som 
holder trådene samlet i projektet.

De lokale byrådsmedlemmer Anne Marie 
Christensen (S) og Camilla Bøgelund (V) var 
hidkaldt for at tage det første spadestik.  

Lokal støtte
Sunds IF har ikke alle pengene i hus til 
kunstbane-projektet endnu.

Trods det har klubben besluttet, at en-
treprenør Svend Mortensen A/S skal lægge 
kunstgræs ud til både en fodboldbane og 
en multibane.

For kunstbanen er ikke kun til fodbold. 
Multibanen, der er på størrelse med en 
håndboldbane, er for hele byen, fortalte 
ordførende formand for Sunds IF, Ole Ole-
sen, inden pølserne ventede efter det første 
spadestik. 

Mangler 1,5 mio. kroner
Pengene er i hus til kunstgræs, fodboldbane 
og lys. 

Der mangler endnu 1,5 millioner kroner 
til at lave multibanen med udstyr til basket, 
fitness eller hvad Sunds IF måtte finde på.

 - Det varmer mit foreningshjerte rigtig 
meget, at så mange ønsker at støtte projektet 
og jeg tror, da også vi kommer i land med de 
sidste støttekroner, sagde Anders Knudsen 
og fortsatte:

-  I samarbejde med DBU har vi også fået 
godkendt projektet skattemæssigt således, 
at private kan støtte projektet med skatte-
fradrag. Det håber vi selvfølgelig, at rigtig 
mange medlemmer af  Sunds IF og borgere 
i Sunds by vil benytte sig af, fortalte Anders 
Knudsen.

Kunstbanen skal være klar til oktober.

Langt tilløb  
til ny kunstbane

MULTIBANEN VED  SUNDS IF
Projektet ved Sunds IF er delt op i fire faser:

 } Fase 1: Kunstbanen med fodboldbane får nyt lys og hegn omkring. Herning 
Kommune og fonde har givet i alt tre millioner kroner til banen, der vil 
koste 3,5 millioner kroner.

 } Fase 2: Multibanen med kunstgræs er på størrelse med en håndboldbane. 
Den skal bruges til forskellige boldspil og kan benyttes af alle i Sunds. 
Prisen forventes at ligge på omkring 800.000 kroner.

 } Fase 3: Sunds IF vil mellem kunstbanen og klubhuset lave et gårdhavemiljø 
med legeplads, cykelparkering, bænke og borde. 
En tribune til kunstbanen er med i den del af projektet. Prisen er sat til 
800.000 kroner.

 } Fase 4: Klubhuset på Teglgårdsvej skal renoveres og ombygges med fire nye 
omklædningsrum, en udvidet kantine og flere mødelokaler. Der er ikke sat 
økonomi på fase 4 endnu.

Sunds IF har i dag samlet knapt 3,6 millioner kroner ind til projektets to første 
faser. Der mangler endnu 1,5 millioner kroner.
KILDE: SUNDS IF 

 | DANIEL HORSLUND VORRE, U 14:
- Det bliver skidefedt. Andre klubber har 
kunstbaner. Som nu dem i Snejbjerg. Dem 
blev vi fuldstændigt flækket af i puljen. 

 | MADS KROG JENSEN, U 14:
- Nu kan vi spille og træne om vinteren 
også. Det er godt.  Vi har vintertræning i 
dag i Sunds IF.  Jeg har været lidt med, men 
det er godt nok koldt.

 | MARKUS LAURIDSEN, U 13:
- Jeg glæder mig til, at vi kan træne om 
vinteren og spille på en bane, der ikke er så 
hård. Jeg ved ikke, om jeg bliver en bedre 
fodboldspiller af det.

 | EMIL V. MORTENSEN, U 13:
- Det bliver fedt. Så kan vi blive fri for at 
spille på så hårde baner. Men jeg kunne 
også tænke mig, at vi fik et nyt klubhus her 
i Sunds IF.

Hvad mener 
du om 
kunstbanen?

: fakta


